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Tid og sted: Tirsdag d. 10. juni, 2014, C2, Regionshuset Viborg, 
Skottenborg 26 
 
Deltagere: 

Eva Sejersdal Knudsen (regional formand) 
Birgitte Holm Andersen (kommunal formand) 
Susanne Hede 
Bodil Lauridsen 
Peter Seebach 
Rikke Møllegaard 
Anne Gammelgaard 
Marie Rosbjerg 
Karen Stenstrup 
Nina Dorthea Søndergaard 
Bine Boldsen (kommunal sekretær) 
Sara Holm Kristensen (regional sekretær) 
 

Afbud:  

Marianne Brix Hvillum 
Jens Buchhave  
Mette Rimmen  
Heidi Dinesen 
Lars G. Hansen 
Sine Iversen 
Poula Stensgaard 
 
 

1. Drøftelse af udkastet ”én indgang til de kommunale 

trænings- og rehabiliteringstilbud til børn og unge (0-

18år)” 

 
Der var enighed i temagruppen om, at der er behov for, at 
delaftalerne er mindre konkrete og i stedet beskriver temagruppens 
hensigtserklæringer. Det blev pointeret, at dette især var vigtigt ift. 
temagruppens udkast på trænings- og rehabiliteringsområdet, da det 
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må være op til kommunerne, hvordan de vil organisere området. Det blev således besluttet, at 
delaftalen ikke skal lægge op til en bestemt organisering, men skal i stedet opfordre til, at 
kommunerne fokuserer på, hvordan den faglige kvalitet og sammenhæng i børnenes trænings- 
og rehabiliteringsforløb kan højnes.  
 

2. Drøftelse af udkastet ”Systematisk monitorering af overvægtsindsatser blandt 

børn og unge” 

 
Fokus på monitorering og manglende evidens 
Der pågik en drøftelse af, hvorvidt delaftalen skulle fokusere mindre på monitorering og mere 
på indhold i indsatserne. Det blev det pointeret, at der rent faktisk foreligger meget evidens, 
men at problemet består i, at evidensen ikke samles. Temagruppen nåede, på baggrund af 
drøftelserne, til enighed om, at: 

- Det skal stå åbent, hvor videnscenteret skal placeres, samt hvem der skal indgå heri 
- Novax skal ikke nævnes, da udbyder kan ændre sig og da det ikke er relevant for 

monitoreringen 
- Der skal stå, at der mangler et samlet evidensgrundlag, da der mange steder lokalt er 

evidens for initiativer, der virker 
- Det skal tydeliggøres, at formålet med monitoreringen i sidste ende er, at skabe bedre 

betingelser og muligheder for overvægtige børn og unge. Det skal i den forbindelse 
tilføjes, at den selvoplevede livskvalitet blandt overvægtige børn og unge svarer til 
kræftramte børns 

 

3. Drøftelse om udkastet ”Behandling af børn og unge i eget hjem” 

- Det blev pointeret, at det skal tydeliggøres, at behandlingen af børn og unge i hjemmet 
er anderledes end behandlingen af ældre, da de 1. ofte har multiple sygdomme, hvor 
børns sygdom ofte opstår akut, 2. er kendt i det kommunale system, hvorimod børn i 
denne målgruppe ofte ellers er helt raske og derfor ikke før har haft kontakt til 
hjemmesygeplejen, 3. Da det skaber stor utryghed blandt forældre, at de har at gøre 
med et sygt barn 

- Derudover skal det tydeliggøres, at behandling i hjemmet kræver en række 
kompetencer af forældrene 

- Det blev besluttet, at Aarhusklyngens projekt ”Børn har det bedst hjemme” om IV-
behandling af børn i eget hjem, skal danne grundlag for en evaluering af egnede 
målgrupper og forudsætninger for behandling  

 
4. Drøftelse af udkastet ”Øget tryghed i ansøgningsprocessen ifm. med dækning 

af merudgifter og tabt arbejdsfortjeneste” 

- Det blev bemærket, at det ikke er alle hospitaler, der har ansat en socialrådgiver, der 
kan hjælpe forældrene i gang med ansøgningsprocessen 

- Derudover blev det pointeret, at delaftalen skal være mindre konkret og i stedet 
fokusere på en hensigtserklæring om, at parterne skal se på muligheden for at anvende 
et standardiseret ansøgningsskema, samt på, hvorledes de kan bidrage til en hurtigere 
og mere gennemsigtig ansøgningsproces  

 
5. Temagruppens arbejde fremadrettet 

Temagruppen forventes at mødes et par gange om året. Næste møde afholdes i slutningen af 
september. Bine Boldsen sender en doodle ud med referatet.  


